REPUBLIQUE DU CAMEROUN Paix – Travail – Patrie

REPUBLIC OF CAMEROON Peace – Work – Fatherland

Arrêté N° 0120 /A/MINFOF DU 10 NOV 2025

Portant ouverture de la saison cynégétique 2025/2026 en République du Cameroun

LE MINISTRE DES FORETS ET DE LA FAUNE.

- Vu la Constitution :
- Vu la Convention sur le commerce international des espèces de faune et de flore sauvage menacées d'extinction (CITES), ratifiée le 03 septembre 1981 ;
- Vu la loi n°2024/008 du 24 juillet 2024 portant Régime des Forêts et de la Faune ;
- Vu le Décret n°2005/099 du 06 avril 2005 portant organisation du Ministère des Forêts et de la Faune, modifié et complété par le Décret N° 2005/495 du 31 décembre 2005 ;
- Vu le Décret n°2008/376 du 12 novembre 2008 portant organisation administrative de la République du Cameroun ;
- Vu le Décret n°2008/377 du 12 novembre 2008 fixant les attributions des chefs de circonscriptions administratives et portant organisation et fonctionnement de leurs services ;
- Vu le Décret n°2011/408 du 09 décembre 2011 portant organisation du Gouvernement ; modifié et complété par le Décret n°2018/190 du 02 mars 2018 ;
- Vu le Décret n°2018/ 191 du 02 mars 2018, portant réaménagement du Gouvernement ;
- Vu l'Arrêté n° 0053/MINFOF du 01^{er} avril 2020, fixant les modalités de répartition des espèces animales en classe de protection ;
- Vu l'Arrêté n° 0056/MINFOF du 15 avril 2020, fixant les modalités de répartition des espèces animales des classes B et C en groupes de latitude d'abattage ;
- Vu l'Arrêté n°0091/A/MINFOF du 29 juillet 2025 portant fermeture de la saison cynégétique 2024/2025 en République du Cameroun.

ARRETE:

Article 1er: En application des dispositions de l'article 31(1) du décret n° 95/466/PM du 20 juillet 1995 fixant les modalités d'application du Régime de la Faune, la chasse aux animaux partiellement protégés est ouverte sur toute l'étendue du territoire national à l'exception des aires protégées, pendant la période allant du 1er décembre 2025 au 31 mai 2026. Toutefois, cette ouverture s'étend jusqu'au 31 juillet 2026 dans les Régions forestières du Centre, du Sud, de l'Est, du Littoral et du Sud-Ouest. Par contre, dans la Région de l'Extrême Nord, seul l'éléphant peut être chassé par les titulaires du permis sportif de grande chasse, exclusivement dans le cadre des opérations de refoulement et de battues administratives dûment autorisées.

- <u>Article 2</u>: La chasse au lion, à l'hippopotame, à l'éléphant ou au damalisque reste subordonnée à l'obtention d'une autorisation spéciale délivrée par le Ministre des Forêts et de la Faune.
- <u>Article 3</u>: Sur toute demande d'obtention de permis sportif de moyenne ou de grande chasse, le requérant est tenu d'indiquer les espèces animales qu'il souhaiterait abattre, ainsi que les Régions

où il désire chasser pendant la durée de validité de son permis de chasse. Tout touriste ou résident chasseur doit se faire assister d'un guide de chasse professionnel.

<u>Article 4</u>: Le permis sportif de chasse est personnel et incessible. Pour cette saison cynégétique, un chasseur a droit, s'il le souhaite, à deux permis sportifs de grande chasse et à un seul permis sportif de moyenne et/ou de petite chasse dans un écosystème. Les permis sportifs de moyenne et grande chasse ne sont valables que pendant la période d'ouverture de la saison de chasse.

<u>Article 5</u>: Le permis sportif de petite chasse est délivré pour une période d'un an. Il est valable dans le ressort territorial de compétence de l'autorité qui l'a délivré, à l'exclusion des aires protégées et des zones d'intérêt cynégétique formellement définies comme telles.

<u>Article 6</u>: La liste des animaux dont l'abattage est autorisé aux titulaires de permis sportif de moyenne et grande chasse est définie à l'article 3 de l'arrêté n° 0056/MINFOF du 15 avril 2020, fixant les modalités de répartition des espèces animales des classes B et C en groupes de latitude d'abattage.

<u>Article 7</u>: Les permis sportifs de moyenne et grande chasse sont délivrés par le Ministre des Forêts, aux touristes, aux résidents et aux nationaux désireux de chasser dans les zones d'intérêt cynégétique et les zones banales de leur ressort territorial, conformément aux dispositions des articles 35 à 39 du décret n° 95/466/PM du 20 juillet 1995 fixant les modalités d'application du régime de la Faune.

<u>Article 8</u>: Les Agents assermentés de l'Administration en charge de la Faune ainsi que les Officiers de Police Judiciaire à compétence générale sont chargés, chacun en ce qui le concerne, de l'exécution du présent Arrêté qui sera enregistré, puis publié au Journal Officiel en français et en anglais.

Yaoundé, le <u>10 NOV 2025</u>

LE MINISTRE DES FORETS ET DE LA FAUNE,

ules Doret NDONGO

AMPLIATIONS:

- SG/PR
- SG/PM
- MINTOUL - MINADER
- MINADER
 MINEPIA
- MINREX
- MINREXMINFOF/DFAP
- TOUS LES GOUVERNEURS
- TOUS PREFETS
- TOUS DR/MINFOF
- CHRONO
- ARCHIVES

REPUBLIQUE DU CAMEROUN Paix – Travail – Patrie

REPUBLIC OF CAMEROON Peace – Work – Fatherland

Order No. 0120 /A/MINFOF OF 10 NOV 2025

To open the 2025/2026 Hunting Season in the Republic of Cameroon

THE MINISTER OF FORESTRY AND WILDLIFE,

Mindful of the Constitution: Mindful of the Convention on the International Trade in Endangered Species of wild fauna and flora (CITES), ratified on 3 September 1981; Mindful of Law No. 94/01 of 24 January 2024 to lay down Forestry and Wildlife Regulations: Mindful of Decree No. 2005/99 of 6 April 2005 to organise the Ministry of Forestry and Wildlife, as amended and supplemented by Decree No. 2005/495 of 31 December 2005; Mindful of Decree No.2008/376 of 12 November 2008 on the administrative organisation of the Republic of Cameroon; Mindful of Decree No. 2008/377 of 12 November 2008 to lay down the powers and duties of heads of administrative units as well as to organise and enable the functioning of their Mindful of Decree No.2011/408 of 9 September 2011 to organise the Government, as amended and supplemented by Decree No. 2018/190 of 2 March 2018; Mindful of Decree No.2018/191 of 2 March 2018 to re-organise the Government; Mindful of Order No.0053/MINFOF of 1 April 2020 to lay down terms and conditions for classifying animal species in protection class; Mindful of Order No.0056/MINFOF of 15 April 2020 to lay down terms and conditions for the classification of animal species in classes B and C in groups of slaughter latitude by type of permit; Mindful of Order No. 0034 /A/ MINFOF of 29 July 2025 to officially close the 2024/2025 Hunting Season in the Republic of Cameroon.

HEREBY ORDERS AS FOLLOWS:

Article 1: Pursuant to provisions under Section 31, paragraph 1 of Decree No. 95/466/PM of 20 July 1995 to lay down terms and conditions for the enforcement of Wildlife Regulations, the hunting of species classified as partially protected is open across the national territory, excluding Protected Areas, from 1 December 2025 to 31 May 2026. However, this season shall remain open till 31 July 2026 in Forest Areas, comprising notably the Centre, South, East, Littoral and South West Regions. On the contrary, in the Far North Region in particular, holders of big game hunting licences may hunt elephants only in cases of duly authorised drive or official culling operations.

<u>Article 2</u>: The hunting of lions, hippopotamuses, elephants, or topis shall be subject to a special authorisation issued by the Minister of Forestry and Wildlife.

<u>Article 3</u>: When applying for a medium or big game hunting licence, the applicant shall specify the wildlife species he or she intends to hunt, as well as the Regions in which the hunting activities shall

be carried out during the validity period of the said licence. Tourist or resident hunters shall be always assisted by a professional hunting guide.

Article 4: The game hunting license shall be personal and non-transferable. For this hunting season, a hunter shall be entitled, if he or she so wishes, to two big game sporting licences and to only one medium and/or small game sporting licence within a single ecosystem. Hunting licenses for medium and big game hunting shall be valid only during the opening of the hunting season.

Article 5: The small game hunting license shall be valid for 1 (one) year within the territorial jurisdiction of the authority that issued it, thus excluding Protected Areas and hunting areas formally defined as such.

Article 6: The list of animals that holders of medium and large game hunting licenses are authorised to slaughter is specified under Article 3 of Order No.0056/MINFOF of 15 April 2020 to lay down terms and conditions for classifying animal species in classes B and C in groups of slaughter latitude by type of permit.

Article 7: Medium and big game hunting licenses shall be issued by the Minister of Forestry and Wildlife to tourists, foreigners and nationals who are interested to carry out hunting activities in hunting areas and common hunting areas of their jurisdiction, in accordance with Provisions of Sections 35 to 39 of Decree No. 95/466/PM of 20 July 1995 to lay down terms and conditions for the enforcement of Wildlife Regulations.

Article 8: Sworn Officials of the Administration in charge of Wildlife as well as Special Jurisdiction Criminal Investigations Officers (CIOs), shall, each in their respective spheres, be responsible for the enforcement of this Order which shall be registered, and communicated in accordance with the procedure of urgency and inserted in the Official Gazette in English and French.

> 10 NOV 2025 Yaounde, the

ER OFCFORESTRY AND WILDLIFE,

ules Doret NDONGO

COPIES:

- SG/PR
- SG/PM MINTOUL
- MINADER
- MINEPIA
- MINREX
- MINFOF/DFAP
- ALL GOVERNORS
- ALL SENIORS DIVISIONAL OFFICERS
- ALL DR/MINFOF
- **RECORDS ARCHIVES**